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 PROTOKÓŁ NR XVII / 2012 

 sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji, 

która odbyła się w dniu 26 października 2012r. w godz. 13 
00

 – 14
50 

w Sali 

widowiskowej Ośrodka Kultury w Mirosławcu przy ul. Parkowej 1 w Mirosławcu 

 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności ( zał. Nr 1 i 2). 
 

 

Porządek obrad XVII sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji w brzmieniu, jak poniżej: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 02.08.2012 r. do 28.09.2012 r. 

a)  przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas  

XVI sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

4. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

5. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 08.08.2012 r. do 11.10.2012 r. 

a)  przyjęcie informacji. 

6. Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji.    

7. Informacja o działalności Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu. 

a) informacja Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu, 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) przyjęcie informacji.   

8. Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2012/2013. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

9. Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 



 2 

11. Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach  

podległych powiatowi w roku 2012. 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

c) dyskusja, 

d) przyjęcie informacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 r. 

  a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

  b)   podjecie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2013 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy  

z dnia   24   kwietnia   2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego i o wolontariacie”. 

a)   ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych; 

b)   podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu w 2013 r.  

 a)   ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

b)   podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Mirosławiec prowadzenia zadania 

publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

b) podjęcie uchwały. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania 

publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

b) podjęcie uchwały. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Człopa prowadzenia zadania 

publicznego. 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego; 

b) podjęcie uchwały. 

18. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zakończenie sesji. 
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Ad pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 

a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XVII sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu. Przywitał zaproszonych 

gości (z imienia i nazwiska), radnych Rady Powiatu, Zarząd Powiatu, Skarbnika Powiatu, 

Sekretarza Powiatu, przedstawicieli mediów oraz pracowników Starostwa obsługujących 

sesję. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas wraz ze Starostą Wałeckim 

Bogdanem Wankiewiczem i Wicestarostą Wałeckim Jerzym Goszczyńskim w imieniu własnym 

oraz Rady Powiatu w Wałczu, z okazji nadchodzących imienin złożył solenizantom 

Tadeuszowi Łożeckiemu – Członkowi Zarządu Powiatu, Tadeuszowi Wenio – 

Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu oraz Tadeuszowi Węgrzynowskiemu – 

Przewodniczącemu Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu życzenia zdrowia, 

sukcesów i wszelkiej pomyślności w życiu osobistym i zawodowym.  

 

 

b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan  

ogólny 17 radnych – obecni wszyscy radni; wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może 

podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

c) przedstawienie porządku obrad, 

 

Porządek obrad XVII sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję; stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż na pisemny wniosek Zarządu 

Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad 

sesji zostanie wprowadzony dodatkowy projekt uchwały, który zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 

Statutu wniesiony w tym trybie nie wymaga opiniowania  przez komisje stałe.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektem uchwały oraz pismo Przewodniczącego Rady 

Powiatu przekazania powyższego Radnym Rady Powiatu stanowi załącznik Nr 4  

do protokołu. 

 

Wobec powyższego  Przewodniczący Rady zgłosił następującą propozycję zmiany w porządku 

obrad XVII sesji Rady Powiatu, informując iż niniejsza nie podlega obowiązkowi głosowania: 

a) wprowadzenie pkt. pn. „Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XIII/104/2012  

z dnia 27 kwietnia 2012 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku” - jako 

kolejny punkt 18 porządku sesji. 

 

Pozostałe punkty otrzymałyby numerację kolejną. 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż zamierza złożyć do porządku obrad wniosek. Niemniej zanim to uczyni pragnie 

przypomnieć, że w roku ubiegłym podczas sesji Rady Powiatu w dniu 28 października 

koledzy i koleżanki radni pamiętali, że w tym dniu obchodzi swoje urodziny i z tego tytułu 

wręczyli mu kwiaty. Niestety dzisiaj o nim już  nie pamiętali. Następnie poinformował,  

iż w numerze 37/38 pisma samorządowego pn. „Wspólnota” z dnia 22 września br. 

opublikowano ranking zadłużenia samorządów powiatowych w Polsce.  

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przerywając wypowiedź radnego Janusza Różańskiego zapytał, czy informacje o których 

aktualnie mówi radny mają związek z tematyką obrad? 

 

 

Janusz Różański 

Odpowiedział twierdząco dodając, iż przedstawia wiadomości, na podstawie których zamierza 

złożyć do porządku obrad wniosek, po czym kontynuował wcześniej rozpoczęty wątek. 

Poinformował, że Powiat Wałecki w rankingu zadłużenia powiatów w kraju zajmuje wysokie 

czwarte miejsce z wynikiem 59,10 % i jest niebezpiecznie bliski przekroczenia granicy 60%.  

Wobec powyższego złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu 19 pn. 

„Informacja Zarządu Powiatu o aktualnym zadłużeniu Powiatu Wałeckiego (wraz z dyskusją) 

oraz o perspektywach zadłużenia powiatu na koniec 2012 roku (czy powiat nie przekroczy 

granicy 60 zadłużenia?)”. 

 

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poddał pod 

głosowanie wniosek złożony przez Radnego Janusza Różańskiego o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji pkt. 19 pn. „Informacja Zarządu Powiatu o aktualnym zadłużeniu 

Powiatu Wałeckiego (wraz z dyskusją) oraz o perspektywach zadłużenia powiatu na koniec 

2012 roku”.  

W wyniku głosowania rada powiatu przy 6 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym się”  

i 10 głosach „przeciw” odrzuciła wniosek radnego Janusza Różańskiego o treści jak powyżej. 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż spodziewał się odrzucenia przez Radę Powiatu złożonego przez niego wniosku 

(…) 

 

 

Bogdan Białas 

Przerwał grzecznie wypowiedź radnego Janusza Różańskiego, informując, iż jako 

Przewodniczący Rady Powiatu odpowiada za prowadzenie obrad sesji zgodne z porządkiem 

obrad. Aktualnie Rada rozpatruje punkt 1c pn. „Przedstawienie porządku obrad”. Wobec 

powyższego zapytał czy radny Janusz Różański chciałby złożyć do porządku obrad kolejny 

wniosek?  
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Janusz Różański 

Odpowiedział twierdząco, a następnie oświadczył, że teraz wiadomo dlaczego Starosta 

Wałecki  kandyduje na stanowisko Burmistrza Miasta Wałcza. 

 

 

Bogdan Białas 

Przerwał wypowiedź radnemu Januszowi Różańskiemu informując, iż wypowiadane przez 

niego treści nie są zgodne z aktualnie  rozpatrywanym przez Radę Powiatu punktem porządku 

obrad dodając, iż nie jest to miejsce ani czas aby o nich rozmawiać. Następnie zapytał czy 

któryś z radnych pragnie jeszcze złożyć wniosek do porządku obrad? 

 

 

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad XVII sesji rady Powiatu. 

 

 

d) przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjecie 

protokołu Nr XVI/2012 z obrad XVI sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w dniu                   

24 sierpnia  2012 r.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 02.08.2012 r.- 28.09.2012 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XVII sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

a)  przyjęcie informacji.   

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Zarządu Powiatu z zapytaniami: 

 czy wszyscy dyrektorzy szkół ponadgimnazjalnych otrzymali dodatki motywacyjne 

 w takiej samej wysokości oraz za jakie osiągnięcia?; 

 jaki był powód odwołania ze stanowiska dyrektora powiatowego Ośrodka 

Doskonalenia Nauczycieli w Wałczu pani Marty Rorbach-Sierbin? 

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Wałecki 

W pierwszej kolejności odniósł się do pytania pierwszego informując, iż dodatki 

motywacyjne przyznane dyrektorom były różnej wartości. Nie pamięta dokładnie jakie 

wartości dodatków motywacyjnych przyznano poszczególnym dyrektorom, lecz te informacje 

można znaleźć w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego, gdzie 

zamieszczone są podjęte przez Zarząd Powiatu uchwały. Co do drugiego pytania 

poinformował, że pani dyrektor Marta Rorbach-Sierbin złożyła podanie z prośbą o 
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rozwiązanie dotychczasowego stosunku pracy, które zostało rozpatrzone pozytywnie. Wobec 

czego Zarząd Powiatu uchwałą Nr 147/56/2012  z dnia 13 września 2012 r. odwołał panią 

Martę Rorbach-Sierbin ze stanowiska dyrektora PODN w Wałczu. 
 

Wobec braku innych uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie 02.08.2012 r.- 

28.09.2012 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotową informację jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas XVI   

sesji Rady Powiatu, powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XVI sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 24 sierpnia 2012 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu radni 

otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 6  

do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 4  

Sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 
 

Pisemne sprawozdanie Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami radni 

otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu. 

 

Janusz Różański 

Wyraził zdanie, iż przedmiotowe sprawozdanie jest niepełne, ponieważ nie zawiera 

informacji na temat prowadzonej przez Starostę Wałeckiego Bogdana Wankiewicza kampanii 

wyborczej, w związku z kandydowaniem na Burmistrza Miasta Wałcza. Wobec powyższego 

pragnie zadać Staroście Wałeckiemu pytanie (…) 

 

 

Bogdan Białas 

Przerwał wypowiedz radnemu Januszowi Różańskiemu, przypominając iż uczestniczy  

w obradach XVII sesji Rady Powiatu w Wałczu, które odbywają się gościnnie w Mirosławcu. 

Wobec powyższego poprosił, by nie prowadził kampanii wyborczej kosztem obrad XVII sesji 

Rady Powiatu. 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż pragnie zadać Staroście Wałeckiemu pytanie: ile kosztowały Powiat Wałecki 

organizacje meczów: piłki siatkowej dwóch pierwszoligowych drużyn kobiecych: Polskiego 

Towarzystwa Piłki Siatkowej w Pile i S.C. Potsdam (Niemcy), który odbył się 24 

października br. w hali sportowej w Zespole Szkół Miejskich nr 1 w Wałczu oraz planowany 
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na 28 października br. mecz drużyn piłki nożnej oldbojów "Orzeł" Wałcz i KKS Poznań 

Oldboys, który odbędzie się na stadionie miejskim w Wałczu? 

 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż Powiat Wałecki jest współorganizatorem meczy o jakie pyta radny Janusz 

Różański. Organizacja każdego z nich kosztowała powiat 1000 zł. Dodał, iż nie lada 

wyczynem jest zorganizowanie tak dobrych imprez za jedyne 1000 zł każda. 

 

 

Bogdan Białas 

Zwracając się do Starosty Wałeckiego oraz radnego Janusza Różańskiego poprosił ich o 

zaprzestanie wypowiadania kwestii odbiegającej od tematyki obrad XVII sesji Rady Powiatu. 

 

 

 

Ad pkt 5  

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 08.08.2012 r. do 11.10.2012 r. 
 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Pisemną informację o pracy Rady Powiatu w okresie od 08.08.2012 r. do 11.10.2012 r. radni 

otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Do przedłożonej informacji nie wniesiono uwag, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie przyjęcie „Informacji o pracy Rady Powiatu w okresie od 08.08.2012 

r. do 11.10.2012 r.”. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszą jednogłośnie. 

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Przedmiotową informację radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu; 

stanowi ona załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych radni otrzymali w materiałach na sesję; 

stanowi ono załącznik nr 10 do protokołu. 
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c) dyskusja, 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, iż żałuje, że Rada Powiatu ma mały wpływ na sytuację ochrony zdrowia. 

Wyjaśnił, iż „Informacja na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim” 

była przedmiotem dyskusji podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady 

Powiatu, które odbyło się 10 października br., dlatego też domniema, że radni wszystkiego 

już się dowiedzieli. 

 

 

Bogusława Towalewska- Radna Rady Powiatu 

Oznajmiła, iż wszystkiego na temat służby zdrowia nie można się dowiedzieć. Wyraziła 

zdanie, że nawet Minister Zdrowia Bartosz Arłukowicz, którego bardzo lubi nie wie do końca 

wszystkiego o służbie zdrowia. Następnie wyraziła zdanie, że z punktu ekonomicznego 

połączenie Szpitala Powiatowego ze 107 Szpitalem Wojskowym było dobrym rozwiązaniem. 

Niemniej zwróciła się do Starosty Wałeckiego Bogdana Wankiewicza z zapytaniami:  

 jak ocenia funkcjonowanie 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SPZOZ w 

Wałczu po kilku latach, które upłynęły od jego połączenia z byłym Szpitalem 

Powiatowym w Wałczu?; 

 czy w jego ocenie spełnia on oczekiwania pacjentów i jaki jest poziom świadczenia 

przez 107 Szpital Wojskowy  usług medycznych  mieszkańcom powiatu ? 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż na terenie Powiatu Wałeckiego funkcjonowały dwa szpitale: 107 Szpital 

Wojskowy, z kilkunastoma oddziałami oraz Szpital Powiatowy, z czterema oddziałami 

podstawowymi. Wyjaśnił, iż Powiat Wałecki zamieszkuje ok. 54tys. mieszkańców. Dwa 

szpitale w powiecie były bardzo mocno osłabione ze względu na niewielkie środki finansowe 

jakie na ich działalność przekazywał Narodowy Fundusz Zdrowia. W wyniku trudności 

finansowych z jakimi borykał się Szpital Powiatowy, Powiat Wałecki zadłużył się na ponad 

20 mln zł. Należało niezwłocznie podjąć stosowne kroki, by Powiat Wałecki nie pogłębiał  

zadłużenia płynącego z funkcjonowania Szpitala Powiatowego. Przekształcenie Szpitala 

Powiatowego w kapitałową spółkę  handlową nie pozwoliłoby także na jego funkcjonowanie. 

Dlatego też, w 2007 roku Rada Powiatu podjęła decyzję o połączeniu dwóch szpitali. Wyraził 

zdanie, iż powyższe było bardzo dobrą decyzją. Wszyscy pracownicy byłego Szpitala 

Powiatowego otrzymali propozycję pracy w 107 Szpitalu Wojskowym. Szacuje, że ponad 

90% pracowników Szpitala Powiatowego skorzystało z możliwości zatrudnienia w 107 

Szpitalu Wojskowym, pozostali znaleźli zatrudnienie w innych szpitalach czy ośrodkach 

zdrowia. Zaznaczył, iż dzięki połączeniu dwóch szpitali kontrakt NFZ Szpitala Powiatowego 

przeniesiono na 107 Szpital Wojskowy. Na początku okresu funkcjonowania 107 Szpitala 

Wojskowego, po połączeniu z powiatowym sytuacja była swego rodzaju „dziwna”. 

Przeciwnicy połączenia szpitali wysuwali oskarżenia, że 107 Szpital Wojskowy źle 

funkcjonuje. Wyraził zdanie, że 107 Szpital Wojskowy jest dobrym szpitalem, należy go 

jedynie doinwestować, wspomóc finansowo. Przez wiele lat podobnie jak w innych szpitalach 

w kraju i byłym Szpitalu Powiatowym nie prowadzono większych inwestycji, a jak już były 

realizowane, to takie które nic nie wnosiły do lecznictwa i jego poprawy. Po połączeniu 

szpitali sytuacja  w zakresie świadczenia usług medycznych uległa poprawie. Nawet sam 

dyrektor 107 Szpitala Wojskowego przyznał podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw 

Społecznych, że coraz więcej kobiet decyduje się rodzić w 107 Szpitalu Wojskowym. Do 

niedawna wiele mieszkanek powiatu wolało rodzić w szpitalach powiatów ościennych. 
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Dyrektor Napiórkowski informował, że  ok. 800 porodów odbieranych zostało w 107 Szpitalu 

Wojskowym, przy czym ta liczba wzrasta. Oznajmił, iż liczba odebranych porodów jest dość 

wysoka dodając, że podejrzewa iż inne mniejsze szpitale powiatowe takich wyników nie 

osiągają. Przyznał, iż docierają do niego zarówno cieple słowa o świadczonych przez szpital 

usługach ale i sygnały od niezadowolonych pacjentów, wskazujące na istnienie pewnych 

nieprawidłowości. Podobne pozytywne czy negatywne opinie pacjentów docierają także i do 

innych szpitali. W zależności od tego jak dany pacjent został obsłużony, oczekiwać można 

różnych reakcji. Reasumując oświadczył, iż jakość świadczonych przez 107 Szpital 

Wojskowy usług uległa znacznej poprawie. Jako członek Rady Społecznej 107 Szpitala 

Wojskowego wie z jakimi na co dzień problemami boryka się dyrektor szpitala. Wyraził 

nadzieję, że przy wsparciu finansowym szpitala oraz fakcie, iż znajduje się on w strukturach 

Ministerstwa Obrony Narodowej, uda się pozyskać środki finansowe zewnętrzne, by 

doposażyć szpital w specjalistyczny sprzęt medyczny i przeprowadzić planowane inwestycje. 

Oznajmił, iż reaguje na sygnały docierające od niezadowolonych pacjentów i celem 

wyjaśnienia zaistniałych zdarzeń prowadzi rozmowy z dyrektorem szpitala. 

 

 

Janusz Różański 

Przyznał, że nie pamięta dokładnie zapisów porozumienia dotyczącego połączenia dwóch 

szpitali. Wydaje mu się, iż ów porozumienie stanowiło, że pracownicy zatrudnieni w Szpitalu 

Powiatowym, którzy po połączeniu szpitali uzyskali zatrudnienie w 107 Szpitalu Wojskowym 

nie mogą mieć wypowiedzianego stosunku pracy przez okres 5 lat.  Poinformował, iż w 

ubiegłym tygodniu od pracowników zatrudnionych pierwotnie w Szpitalu Powiatowym w 

Wałczu, a aktualnie pracujących w 107 Szpitalu Wojskowym uzyskał informacje, że po 

upłynięciu okresu ochronnego mogą stracić pracę. Wobec powyższego zapytał czy w 107 

Szpitalu Wojskowym planuje się redukcje zatrudnienia wśród pracowników, którzy 

pierwotnie zatrudnieni byli w Szpitalu Powiatowym w Wałczu. Ponadto przypomniał, iż 

dyrektor 107 Szpitala Wojskowego Janusz Napiórkowski podczas posiedzenia Komisji 

informował o wyczerpaniu kwot z limitów NFZ przez poszczególne poradnie specjalistyczne. 

Natomiast na początku października br. NFZ przekazał niektórym szpitalom dodatkowe 

środki finansowe. Wobec powyższego zapytał czy 107 Szpital Wojskowego otrzymał 

dodatkowe środki finansowe z NFZ  i czy dyrektor w ogóle o powyższe wnioskował i jak 

będzie się kształtowała sytuacja finansowa szpitala do końca bieżącego roku? 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż trudno mu odpowiedzieć na ostatnie zadane przez radnego Janusz Różańskiego 

pytanie. Niemniej podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

dyrektor Janusz Napiórkowski jasno wyraził się na temat sytuacji finansowej szpitala oraz 

usług świadczonych przez poszczególne poradnie specjalistyczne. Przypomniał, iż dyrektor 

wyraźnie podkreślał, że nie dopuści do tego, by lekarze pomimo wyczerpania kwot z limitów 

zaprzestali przyjmowania pacjentów na oddziały szpitalne. Co do poradni specjalistycznych, 

niestety jeżeli limity się kończą to trudno, oczekiwać od lekarzy specjalistów przyjmowania 

pacjentów i wykonywania nadlimitów, by później dyrektor miał problem z odzyskaniem 

środków finansowych. Niemniej dyrektor Napiórkowski zapewnił, że czyni starania, by 

powyższych przypadków było jak najmniej. Trzeba się niestety liczyć z pewnym okresem 

oczekiwania na wizytę do poszczególnych specjalistów. Powyższe dotyka wszystkich 

przychodni specjalistycznych w kraju. Odnosząc się do pytania pierwszego oznajmił, że nie 

potwierdza jakoby dyrektor 107 Szpitala Wojskowego zamierzał prowadzić redukcję 

zatrudnienia pracowników pierwotnie zatrudnionych w Szpitalu Powiatowym. Jako członek 
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Rady Społecznej Szpitala z pewnością otrzymałby sygnały dotyczące planowanych zwolnień 

w 107 Szpitalu Wojskowym, na które natychmiast by zareagował.  Następnie poinformował, 

iż okres ochronny dla pracowników byłego Szpitala Powiatowego zatrudnionych w 107 

szpitalu Powiatowym opiewał na 3 lata. 

 

 

Jadwiga Jankowska-Klonowska – Radna Rady Powiatu 

Oznajmiła, iż odnosi wrażenie, że nie wszyscy radni Rady Powiatu właściwie zrozumieli 

wypowiedź dyrektora Janusz Napiórkowskiego, podczas posiedzenia Komisji Budżetu i 

Spraw Społecznych Rady Powiatu, które odbyło się 10 października br. Wyjaśniła, że 

wszystkie poradnie specjalistyczne 107 Szpitala Wojskowego świadczą usługi do końca 

bieżącego roku. Natomiast ponieważ pacjentów, którzy pragną umówić się na wizytę do 

specjalisty jest wielu, wobec powyższego na wizytę zapisywani są w kolejności, na najbliższe 

wolne terminy, które niestety przypadają za kilka miesięcy (czyli już w 2013 roku). To nie 

jest tak, że przychodnie są zamknięte i nie przyjmują pacjentów, Po prostu czas oczekiwania 

na wizytę jest wydłużony, natomiast przychodnie specjalistyczne czynne są codziennie. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Podziękował serdecznie  radnej Jadwidze Jankowskiej-Klonowskiej za wyjaśnienia, gdyż ona 

jako lekarz medycyny najlepiej wie i rozumie problemy ochrony zdrowia. Po prostu ze 

względu na dużą ilość pacjentów terminy oczekiwania na wizytę do specjalisty są wydłużone. 

 

 

Bogdan Białas 

Zauważył, iż sytuacja w ochronie zdrowia jest trudna w całym kraju. Dlatego też podejmując 

się oceny funkcjonowania 107 Szpitala Wojskowego w Wałczu, należy rozpatrywać  

ją w skali kraju. Trudno oczekiwać, że 107 Szpital Wojskowy będzie w o wiele lepszej 

sytuacji od pozostałych szpitali w Polsce. Należy też pamiętać, że 107 Szpital Wojskowy w 

Wałczu jest w strukturach MON i Powiat Wałecki może z nim jedynie współpracować, a pod 

względem udzielanych przez szpital informacji nie ma żadnych zastrzeżeń. Oczywiście każdy 

ma prawo do swojej, własnej opinii na temat funkcjonowania szpitala. Należy jednak 

pamiętać, że nigdy nie jest tak dobrze, że nie musiałoby być lepiej. 

 

 

Jan Kaczanowicz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Odnosząc się do kwestii poruszonej przez radnego Janusza Różańskiego ,dotyczącej zwolnień 

pracowników 107 Szpitala Wojskowego, którzy na mocy porozumienia, po połączeniu dwóch 

szpitali zostali w nim zatrudnieni wyraził zdanie, że jeżeli dyrektor Szpitala planowałby 

zwolnienia pracowników, to z pewnością tych gorzej pracujących, a nie tylko tych, którzy 

wcześniej pracowali w Szpitalu Powiatowym. 

 

 

d) przyjęcie informacji.    

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat bieżącej sytuacji ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim.  

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 
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Ad pkt 7 

Informacja o działalności Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu. 

 

 

a) informacja Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu, 

 

Przedmiotową informację radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu; 

stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Zarządu Powiatu radni otrzymali w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 13  do protokołu. 

 

 

d) dyskusja, 

 

Jerzy Goszczyński 

Zwrócił się z prośbą do Marzenny Łopatki dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej  

w Wałczu, o przedstawienie  informacji na temat działalności biblioteki. 

 

 

Marzenna Łopatka – Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu 

Poinformowała, iż Powiatowa Biblioteka Publiczna w Wałczu funkcjonuje od  niespełna 

trzech lat. Pełni ona także rolę biblioteki Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej, ponieważ 

zlokalizowana jest na terenie uczelni. Wyjaśniła, iż klientami biblioteki są w głównej mierze 

osoby interesujące się literaturą naukową, studenci, uczniowie i inni, którzy się dokształcają. 

Ponadto PBP ma za zadanie zaspokajać także potrzeby pozostałych czytelników, dlatego też  

skupiono się na gromadzeniu literatury pięknej.  

Następnie oznajmiła, iż biblioteka mieści się w przestronnym lokalu, wyposażona jest w 

czytelnię, w której znajdują się także stanowiska komputerowe z bezpłatnym dostępem do 

Internetu. Wyraziła zdanie, iż biblioteka spełnia kryteria nowoczesności. Jako jedyna posiada 

elektroniczny katalog zbiorów, dzięki któremu wszelkie zasoby biblioteki można przeglądać 

przez Internet. Nie udoskonalono jeszcze funkcji, która pozwoliłaby czytelnikom na 

wypożyczanie książek przez Internet. Na zakończenie serdecznie zaprosiła społeczność 

lokalną do korzystania z zasobów biblioteki, dodając że z pewnością znajdą w nich coś 

ciekawego dla siebie.  

 

 

Jan Kaczanowicz 

Oznajmił, iż jego dwie córki studiowały na Uniwersytecie Adama Mickiewicza w Poznaniu, 

natomiast bardzo często korzystały z zasobów PBP w Wałczu. Dodał, iż córki twierdziły, że 
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niektóre z pozycji, które wypożyczały w PBP w Wałczu w ogóle nie były dostępne w 

bibliotece uniwersyteckiej w Poznaniu. 

 

 

e) przyjecie informacji, 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat bieżącej sytuacji służby zdrowia w Powiecie Wałeckim.  

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

 

Ad pkt 8 

Informacja na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2012/2013. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Powyższą radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady Powiatu – załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 15  do protokołu. 

 

 

c) dyskusja, 

 

Józef Kropielnicki – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu 

Poinformował, iż  w porównaniu z rokiem ubiegłym nabór do szkół ponadgimnazjalnych 

powiatu na rok szkolny 2012/2013 jest mniejszy. Przypomniał, iż podczas posiedzenia 

Komisji Budżetu i Spraw Społecznych wyjaśniał, iż jeżeli nabór do szkół 

ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2012/2013 osiągnie wartość 700 uczniów, wówczas 

będzie można powiedzieć o dobrym wyniku. Aktualnie nabór do szkół ponadgimnazjalnych 

na rok szkolny 2012/2013 zamknął się w liczbie 717 uczniów. Oznajmił, iż oczywiście 

chciałby, by powyższy wynik był o 200 uczniów wyższy. Wyraził zdanie, że jeżeli nabór w 

przyszłym roku szkolnym 2013/2014 osiągnie wartość zbliżoną do tegorocznego, to będzie on 

dla powiatu pozytywnym wynikiem. Powyższe zależy w głównej mierze od oferty 

edukacyjnej  jaką zaoferują młodym ludziom dyrektorzy poszczególnych szkół 

ponadgimnazjalnych powiatu, czy będzie ona lepsza od tej, przedstawionej przez inne szkoły 

ponadgimnazjalne spoza powiatu. 
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Bogdan Białas  

Zauważył, iż często dowiadujemy się z przekazów medialnych o likwidacji szkół 

ponadgimnazjalnych z powodu aktualnie występującego niżu demograficznego.  Póki co w 

Powiecie Wałeckim nie planuje się podobnych działań.  

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Przypomniał, iż absolwentów szkół gimnazjalnych zlokalizowanych na terenie Powiatu 

Wałeckiego było 650, natomiast w wyniku naboru do szkół ponadgimnazjalnych powiatu 

przyjęto 717 uczniów. Powyższe świadczy o tym, iż dość duża grupa uczniów, która wyraziła 

chęć kontynuowania nauki w szkołach ponadgimnazjalnych powiatu pochodziła spoza 

powiatu. Dodał, iż oferta edukacyjna szkół ponadgimnazjalnych powiatu jest dość dobra. 

Wyraził nadzieję, iż w przyszłym roku szkolnym, kiedy to, dla uczniów zostanie 

udostępniony nowy internat,  wówczas więcej młodzieży spoza powiatu zdecyduje się na 

podjęcie nauki w szkołach ponadgimnazjalnych powiatu. 

 

 

d) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat naboru do szkół ponadgimnazjalnych na rok szkolny 2012/2013.   

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Informacja na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na IX sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 17  do protokołu. 

 

 

c) dyskusja, 
 

Jerzy Goszczyński 

W kontekście wypowiedzi Przewodniczącego Rady Powiatu Bogdana Białasa na temat 

aktualnie panującego niżu demograficznego i likwidacji szkół, poinformował, iż nie planuje 

się zmian w szkołach ponadgimnazjalnych powiatu wałeckiego związanych z ich likwidacją 
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czy też wypowiadaniem umów o prace nauczycielom. Ze względu na zmiany przepisów 

dotyczące podstaw programowych, kolejne lata będą z pewnością różniły się od poprzednich. 

Należy wziąć pod uwagę fakt, iż nowa podstawa programowa może spowodować, że 

nauczyciele mniej preferowanych przez uczniów przedmiotów (uczniowie po pierwszej klasie 

liceum będą musieli realizować od 2 do 4 przedmiotów ujętych w podstawie programowej w 

zakresie rozszerzonym, a wybór tych przedmiotów leży po stronie ucznia) mogą nie mieć 

zapewnionych odpowiednich ilości godzin w etacie. Podkreślił, iż aktualnie nie ma sytuacji, 

które zmuszałyby dyrektorów do redukcji zatrudnienia wśród nauczycieli. Niemniej z 

pewnością powyższe zjawisko występuje już w skali kraju, a i w przyszłości nie powiedziane, 

że nie wystąpi w szkołach podstawowych, gimnazjalnych czy ponadginazjalnych 

zlokalizowanych na terenie powiatu wałeckiego. Na podstawie obserwacji dziesięcioletniej 

prognozy demograficznej ludności powiatu wałeckiego można stwierdzić, iż dzieci jest 

zdecydowanie mniej. Dodał, że z pewnością w przyszłości niezbędna będzie poważna 

rozmowa na temat oświaty. Niż demograficzny, to problem wszystkich władz 

samorządowych. Poinformował, iż Zarząd Powiatu prowadził rozmowy z władzami powiatów 

ościennych i okazuje się, że powyższy problem już ich dotyka. Trzeba mieć świadomość, iż 

niż demograficzny będzie się utrzymywał jeszcze przez następnych 10 lat. Wobec 

powyższego należy podjąć takie działania, by szkoły ponadgimnazjalne bardzo dobrze 

funkcjonowały od strony dydaktycznej, zatrudniając najlepszych nauczycieli, ale i by były 

przygotowane organizacyjnie na mniejszą liczbę uczniów do nich uczęszczających.  

 

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat aktualnego stanu zatrudnienia nauczycieli w szkołach 

ponadgimnazkalnych podległych powiatowi. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 10 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu o stanie realizacji zadań oświatowych 

w roku szkolnym 2011/2012, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 18  do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 19 do protokołu. 
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c) dyskusja, 
 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Powiatu Bogdan Białas wyjaśnił, iż brak głosów w dyskusji wynika z faktu, iż 

została ona przeprowadzona podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady 

Powiatu w dniu 10 października br. 

 

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2011/2012. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 

 

Ad pkt 11. 

Informacja na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach 

podległych powiatowi w roku 2012. 

 

 

a) informacja Zarządu Powiatu w Wałczu, 

 

Informację Zarządu Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu; stanowi ona załącznik nr 20  do protokołu. 

 

 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu, 

 

Stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali                  

w materiałach na sesję; stanowi ono załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

c) dyskusja, 
 

W przedmiotowym punkcie porządku obrad głosu nie zabierano. 

 

 

d) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Rady 

informację na temat prac remontowo-modernizacyjnych przeprowadzonych w szkołach 

podległych powiatowi w roku 2012. 

 

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przyjęła powyższą informację. 

 

 



 16 

Następnie Przewodniczący Rady Bogdan Białas ogłosił piętnastominutową przerwę od 

godziny13
50

 do 14
05

.  

 

 

Obrady XVII sesji Rady Powiatu opuścili:  

Marzenna Łopatka – Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu, Renata Piasecka - 

Dyrektor ZS Nr 2 w Wałczu, Waldemar Rogulski - Dyrektor ZS Nr 1 w Wałczu,  Leszek Molka 

- Dyrektor II Liceum Ogólnokształcącego w Wałczu, Dorota Matuszak-Klupczyńska  - 

Dyrektor ZS Nr 4 RCKU w Wałczu, Marek Syrnyk – Dyrektor Poradni Psychologiczmo-

Pedagogicznej . 

 

 

 

Po przerwie o godzinie 14
05

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XVII sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 

 

 

 

Ad.pkt. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 r. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. Wyjaśnił, iż  przesłanką do dokonania zmian w budżecie powiatu na 2012 r. są: 

wnioski jednostek o dokonanie przemieszczeń, pozyskanie Stypendium Prezesa Rady 

Ministrów, pozyskanie przez Rodzinny Dom Dziecka w Ostrowcu środków finansowych z 

Fundacji Świętego Mikołaja  oraz Towarzystwa Nasz Dom. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/ 126 /2012 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 r. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2013 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 

ustawy z dnia   24   kwietnia   2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego  

i o wolontariacie”. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 

  

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/ 127 /2012  

w sprawie „Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2013 roku z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia   24   kwietnia   

2003 roku  o  działalności  pożytku publicznego  i o wolontariacie”. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu w 2013 r.  

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 
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b) podjęcie uchwały 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/ 128/2012 

 w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2013 r. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Mirosławiec prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu.  

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

 

Bogdan Białas 

Oznajmił, iż bardzo cieszy się z faktu, że Powiat Wałecki powierza Gminie Mirosławiec, 

Tuczno i Człopa zadanie dotyczące zimowego utrzymania dróg powiatowych przebiegających 

przez terytoria tych gmin, gdyż takie rozwiązanie ograniczy ilość skarg zgłaszanych przez 

niezadowolonych mieszkańców powiatu. Dodał, że dobrze byłoby by tegoroczna zima była 

podobna do zeszłorocznej, choć prognozy meteorologiczne zapowiadają obfite opady śniegu. 

 

 

Zdzisław Kmieć – Burmistrz Człopy 

Oznajmił, iż cieszy się, że Gmina i Miasto Człopa przejmie zadanie Powiatu Wałeckiego 

dotyczące zimowego utrzymania dróg powiatowych przebiegających przez jej terytorium, 

gdyż i tak za nieodśnieżone drogi mieszkańcy gminy obwiniają Burmistrza, nie patrząc który 

samorząd jest właścicielem drogi. Cieszy się, bo i mieszkańcy będą zadowoleni.   

 

 

Bogdan Białas 

Ad vocem wypowiedzi Zbigniewa Kmieć oświadczył, iż podobnie jest z inwestycjami 

drogowymi. Społeczności lokalnej nie interesuje, który z samorządów jest właścicielem dróg. 
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Oczekują ich właściwego stanu. Dlatego też, Zarząd Powiatu namawia władze samorządów 

gminnych do partnerstwa w prowadzeniu inwestycji drogowych ale i innych.   

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Podziękował Burmistrzowi Mirosławca Piotrowi Pawlikowi za to, że tak mocno zaangażował 

się w modernizację drogi powiatowej nr1984Z na odcinku m. Mirosławiec (ul. Orla). Środki 

finansowe jakie gmina przeznaczyła na ten cel były podstawą do podjęcia decyzji przez 

Zarząd Powiatu o realizacji tej inwestycji. Powyższe stanowi wzór partnerstwa samorządów 

terytorialnych. Podkreślił, że współpraca pozwala na prowadzenie inwestycji w większym 

zakresie. 

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 15 głosach „za” i 2 głosach „przeciw” podjęła 

uchwałę Nr XVII/ 129 /2012 w sprawie powierzenia Gminie Mirosławiec prowadzenia 

zadania publicznego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu.  

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu  przy 15 głosach „za” i 2 głosach „przeciw”  podjęła 

uchwałę Nr XVII/ 130 /2012 w sprawie powierzenia Gminie Tuczno prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Człopa prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu.  

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 

 

 

b) podjęcie uchwały 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 15 głosach „za” i 2 głosach „przeciw” podjęła 

uchwałę Nr XVII/ 131 /2012 w sprawie powierzenia Gminie Człopa  prowadzenia zadania 

publicznego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 18 

Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 2012 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XVII sesję Rady 

Powiatu. 

 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 

10.10.2012 r. 
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b) podjęcie uchwały 

 

Bogdan Wankiewicz  

Wyjaśnił, iż przesłanką do dokonania zmian w uchwale Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 

2012 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2012 roku jest zwiększenie do 380tys.zł środków 

finansowych w rehabilitacji zawodowej poprzez przesunięcie niewykorzystanych środków 

finansowych z rehabilitacji zawodowej w kwocie 70.000zł z przyznawania osobom 

niepełnosprawnym środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo 

wniesienia wkładu do spółdzielni socjalnej oraz 110.000zł z rehabilitacji społecznej z 

dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne przyznawane 

osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. Proponuje się również w 

rehabilitacji zawodowej zwiększenie do 6.115zł  środków finansowych na finansowanie 

kosztów szkolenia i przekwalifikowania zawodowego osób niepełnosprawnych oraz 

finansowanie wydatków na instrumenty lub usługi rynku pracy dla osób niepełnosprawnych 

zarejestrowanych jako poszukujące  pracy niepozostające w zatrudnieniu, z 

niewykorzystanych środków z rehabilitacji społecznej. Natomiast w rehabilitacji społecznej 

zwiększeniu ulegną środki finansowe na dofinansowanie uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych na kwotę 140.435zł,  

których źródłem będą niewykorzystane środki z dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne przyznawane osobom niepełnosprawnym na 

podstawie odrębnych przepisów. Ostateczna po przesunięciach kwota na dofinansowania 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne przyznawane osobom 

niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów wyniesie 226.233zł. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/ 132 /2012 

zmieniającej uchwałę Nr XIII/104/2012 z dnia 27 kwietnia 2012 r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2012 roku. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 19 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

 

 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 
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Ad pkt 20 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż w ostatnich kilku tygodniach wiele mówi się w mediach o tragicznej śmierci 

dwójki dzieci spowodowanej prawdopodobnie w wyniku stosowania przemocy przez 

rodziców zastępczych. W związku z powyższym złożył do Zarządu Powiatu wniosek o 

zobowiązanie Powiatowego Centrum Pomocy w Rodzinie do przeprowadzenia kontroli w 

rodzinach zastępczych, pod kątem stosowania przemocy. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż dyrektor PCPR w Wałczu podjął już decyzję o przeprowadzeniu kontroli  

w rodzinach zastępczych, powołano do tego celu specjalną komisję. Następnie oznajmi, iż w 

miesiącu kilkoro dzieci zabieranych jest z rodzin i na wniosek sądu umieszczanych w domach 

dziecka. Dodał, iż na terenie Powiatu Wałeckiego nie funkcjonuje dom dziecka, a jedynie 

Rodzinny Dom Dziecka w Ostrowcu (możliwość sprawowania opieki od 4 do 8 dzieci), 

dlatego też dzieci umieszczane są w placówkach poza powiatem, co z kolei decyduje o 

wysokich kosztach utrzymania dzieci rzędu od 3,5 tys. zł do 7 tys. zł. miesięcznie. Nadmienił, 

iż aktualnie PCPR w Wałczu zobowiązany jest do umieszczenia pięciorga dzieci w domach 

dziecka. Tak więc takich przypadków jest coraz więcej, a koszta utrzymania dzieci w 

placówkach pokrywa powiat z dochodów własnych. 

 

 

Janusz Różański 

Poprosił, by po zakończeniu czynności kontrolnych przeprowadzonych przez PCPR w 

Wałczu w rodzinach zastępczych ich wyniki zostały przedstawione Komisji Budżetu i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu.  

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, że nic nie stoi na przeszkodzie, by nie można było spełnić prośny radnego 

Janusz Różańskiego. 

 

 

Tadeusz Łożecki  

Nawiązując do dyskusji w pkt. 6 porządku obrad pn „Informacja na temat bieżącej sytuacji 

ochrony zdrowia w Powiecie Wałeckim”, dotyczącej  zadanego przez radnego Janusza 

Różańskiego pytania czy dyrekcja szpitala planuje redukcję zatrudnienia wśród pracowników, 

którzy na mocy porozumienia, po połączeniu Szpitala Powiatowego w Wałczu ze 107 

Szpitalem Wojskowym zostali w nim zatrudnieni poinformował, iż podczas przerwy w 

obradach sesji przeprowadził rozmowę telefoniczną z dyrektorem 107 Szpitala Wojskowego  

Januszem Napiórkowskim, celem uzyskania informacji w powyższym temacie. Dyrektor 

Napiórkowski zaprzeczył jakoby planuje się wypowiedzenie umowy o pracę pracownikom, 

pierwotnie zatrudnionym w byłym  Szpitalu Powiatowym w Wałczu, których okres ochronny 

upłynął. Zaznaczył, iż planowane jest jedynie nieprzedłużanie umów o pracę z pracownikami, 

którzy nabyli uprawnia emerytalne.  
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Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, iż plotki są obecne w naszym życiu i ich powstawanie jest nieuniknione. 

 

 

Bolesław Romaniuk – Radny Rady Miejskiej w Mirosławcu 

Zwrócił uwagę na głębokie ubytki w nawierzchni drogi powiatowej nr 2310Z na odcinku 

Bronikowo-Pruchnowo, i na konieczność ich usunięcia przed zimą. Wobec powyższego 

zwrócił się do Zarządu Powiatu z prośbą o podjęcie stosownych działań w celu naprawy 

nawierzchni w/w odcinka drogi powiatowej.  

 

 

 

Bogdan Białas 

Oznajmił, iż dobrze, że  gościem obrad XVII sesji Rady Powiatu jest pełniący p.o. Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu Andrzej Ozdoba, który prośbę  z pewnością przyjął do 

wiadomości. 

 

 

Bolesław Romaniuk – Radny Rady Miejskiej w Mirosławcu 

Oświadczył, iż pragnie przypomnieć, że swego czasu gościem obrad sesji Rady Miejskiej w 

Mirosławcu był Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wałczu. Podczas ów obrad zwrócił 

się do Dyrektora z prośbą o usunięcie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej nr 2310Z na 

odcinku Bronikowo-Pruchnowo. Zaproponował nawet, by dyrektor wracając z Mirosławca do 

Wałcza przejechał właśnie w/w odcinkiem drogi powiatowej, by sam mógł przekonać się o 

stanie jej nawierzchni. Dyrektor wówczas odpowiedział, że nie pojedzie tą trasą, gdyż jest 

prywatnym samochodem. 

 

 

Bogdan Białas 

Przyznał, iż rzeczywiście stan nawierzchni w/w odcinaka drogi powiatowej jest zły. Niemniej 

mieszkańcy powiatu muszą uzbroić się w cierpliwość. Przeprowadzono już modernizację 

drogi powiatowej nr1984Z na odcinku m. Mirosławiec (ul. Orla), to z czasem zostanie 

przeprowadzony remont drogi powiatowej nr 2310Z. Zwłaszcza, że wcześniej Starosta 

Wałecki informował już, iż ujęto ją w planach inwestycyjnych. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż droga powiatowa nr 2310Z przeznaczona jest do remontu. Dodał, iż 

przeprowadzono już wstępne rozmowy z burmistrzem Mirosławca oraz z właścicielem 

gruntów wzdłuż drogi, dotyczące partycypacji w kosztach wszystkich zainteresowanych 

stron. Wyjaśnił, iż modernizacja dróg powiatowych nie jest łatwym zadaniem, są to bardzo 

kosztowne inwestycje. Co prawda dofinansowanie jakie samorządy mogą pozyskać z  

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych zwiększono z 30 % na 50%, to nadal 

koszta jakie ponoszą samorządy są bardzo wysokie. Realizacja inwestycji modernizacji drogi 

powiatowej prowadzącej do m. Próchnowo to koszt rzędu 6 mln zł -7 mln zł. Dlatego też, by 

inwestycja mogła zostać przeprowadzona musi być realizowana w partnerstwie Powiatu 

Wałeckiego, Gminy i Miasta Mirosławiec, ale i inwestora prywatnego. Jeżeli rozmowy 

zakończą się pomyślnie i uda się przeprowadzić modernizacje w/w odcinka drogi, to będzie to 

wielki sukces obu samorządów. Reasumując oznajmił, iż droga powiatowa nr 2310Z 

planowana jest do generalnego remontu, natomiast ubytki w nawierzchni drogi na odcinku 
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Bronikowo-Pruchnowo o których wspomniał Radny Rady Miejskiej w Mirosławcu Bolesław 

Romaniuk na pewno zostaną naprawione. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, iż jest to ostatnia chwila przed zimą, kiedy można naprawić ubytki w 

nawierzchni drogi. 

 

 

Andrzej Gostłek – Przewodniczący Komisji budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

Oznajmił, iż nie wie dlaczego dyskusja toczy się jedynie w sprawie remontu dróg 

powiatowych przebiegających przez  terytorium gminy Mirosławiec. Jest przecież jeszcze 

gmina Człopa i Tuczno, dlatego też kolejne inwestycje drogowe prowadzone przez powiat 

powinny odbywać się kolejno na drogach powiatowych zlokalizowanych na terenie Miasta 

 i Gminy Tuczno i Miasta i Gminy Człopa. Dodał, iż fakt że Starosta Wałecki pochodzi  

z miejscowości Mirosławiec nie oznacza, że właśnie ta gmina ma być wyróżniana. Oznajmił, 

iż sam popierał prowadzenie przez powiat modernizacji drogi powiatowej nr1984Z  

na odcinku m. Mirosławiec (ul. Orla), natomiast obecnie czas na prowadzenie przez powiat 

inwestycji drogowych w pozostałych gminach powiatu waleckiego. Należy trzymać  

się kolejności. 

 

 

Bogdan Białas 

Oświadczył, iż nikt nie powiedział, że powiat  nie będzie prowadził inwestycji drogowych  

w kolejności jaką przedstawił Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych 

Andrzej Gostołek. 

 

 

Zdzisław Kmieć – Burmistrz Człopy 

Poinformował, iż aktualnie oczekuje na uchwałę budżetową  powiatu wałeckiego  

na rok 2013. Jeżeli powiat zaplanuje środki finansowe na inwestycje drogowe dotyczące dróg 

powiatowych przebiegających przez teren gminy Człopa wówczas dopiero podejmie w tej 

sprawie rozmowy ze Starostą Wałeckim. Zarząd Powiatu deklarował, że w następnej 

kolejności przeprowadzona zostanie modernizacja drogi powiatowej nr 2320Z na odcinku 

Drzonowo Wadeckie-Jaglice, natomiast teraz dowiaduje się o innych planach. Wobec 

powyższego czeka na uchwałę budżetową powiatu wałeckiego na 2013 r. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził pogląd, że radni spoza terenu miasta Wałcza zawsze będą walczyć o inwestycje 

drogowe prowadzone w miejscu ich zamieszkania, gdyż finansowym miernikiem aktywności 

radnych jest właśnie ich walka o prowadzenie inwestycji drogowych. Zarząd Powiatu musi 

liczyć się z faktem, iż radni będą w swoich dążeniach nieustępliwi. Pozostałe wydatki 

powiatu kumulują się jakoby na terenie miasta Wałcza, gdzie zlokalizowana jest siedziba 

urzędu. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż było wiele różnych możliwości pozyskania środków zewnętrznych na 

modernizację dróg powiatowych. Niemniej powyższe w dużej mierze zależało od inicjatywy 



 25 

samorządów. Samorząd powiatowy poszukiwał środków i je pozyskiwał. Niemniej udział 

samorządów gminnych w finansowaniu inwestycji drogowych jest niezbędna. Oprócz źródeł 

finansowania  tzw. „Schetynówek” są jeszcze inne, a przez ich łączenie zmniejsza się kwotę 

wkładu własnego poszczególnych samorządów. Zwracając się do Burmistrza Człopy 

Zdzisława Kmieć zaznaczył, że jeżeli Gmina Człopa i Powiat Wałecki będą współfinansować 

modernizację drogi powiatowej 2320Z na odcinku Drzonowo Wadeckie-Jaglice, to na pewno 

inwestycję uda się przeprowadzić.  

 

 

Bogdan Białas 

Zwrócił się do Starosty Wałeckiego z prośbą o poinformowanie ile kosztowała modernizacja 

kilometrowego odcinka drogi powiatowej nr1984Z (ul. Orla w Mirosławcu), której oficjalne 

otwarcie odbyło się w dniu 25 października bieżącego roku? Niniejsze dane pozwolą 

uzmysłowić sobie jakie kosztowne są inwestycje drogowe. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, że kosztorys modernizacji kilometrowego odcinka drogi powiatowej nr1984Z 

(ul. Orla w Mirosławcu) opiewał na kwotę ok. 1.800.000 zł. Natomiast po przetargu koszt 

wyniósł 1.270. 000 zł i za tą też kwotę inwestycję zrealizowano.  Uściślił, iż 30 % wartości 

kosztorysowej Powiat Wałecki wspólnie z Gminą Mirosławiec uzyskał z programu 

wieloletniego pod nazwą Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych. 70 % wartości 

kosztorysowej inwestycji stanowił wkład własny, który w wysokości 50% jego wartości 

został pokryty przez każdą ze stron. Następnie poinformował, iż Powiat Wałecki wspólnie z 

Gminą Tuczno i inwestorem prywatnym planuje przeprowadzić modernizację 

czterokilometrowego odcinka drogi powiatowej nr 2301Z Rzeczyca - Wrzosy do drogi 

wojewódzkiej nr 177, którego koszt oszacowano na  ok.  6 mln zł. Dodał, iż Powiat Wałecki 

podpisał wstępną umowę z Olsztyńską Kopalnią Surowców na sfinansowanie w 85 % 

modernizacji w/w odcinka drogi powiatowej. Gmina i Miasto Tuczno oraz Powiat Wałecki na 

mają przekazać po 7,5%  z kwoty ogólnej inwestycji. Na ten cel powiat chce pozyskać środki 

finansowe z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych ( dofinansowanie 50 %).  

Na zakończenie oświadczył, iż w innych powiatach bogatsze gminy finansują modernizacje 

dróg powiatowych przebiegających przez ich terytorium nawet w 100%. Powiat Wałecki aż 

tak wygórowanych wymagań nie stawia. Niemniej oczekuje 50% udziału w finansowaniu 

inwestycji każdej ze stron. 

 

 

Bogdan Białas  

Zauważył, iż wysoki koszt modernizacji krótkiego odcinka drogi powiatowej świadczy o tym  

jakim dużym nakładem środków finansowych musiałby dysponować samorząd, by 

przeprowadzić wszystkie inwestycje drogowe. 

 

 

Henryk Nowak – Za-ca Przewodniczącego Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej  

w Mirosławcu 

Zauważył, że przy 107 Szpitalu Wojskowy w Wałczu nie ma parkingu dla klientów.  

Wobec powyższego zapytał czy Powiat Walecki planuje podjąć w powyższej sprawie 

stosowne działania. Zaznaczył, iż godziny szczytu w Szpitalu trwają praktycznie od godziny 

8.00 do 20.00.  
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Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż 107 Szpital Wojskowy posiada parking. Dyrektor 107 Szpitala Wojskowego 

z Przychodnią SPZOZ przeznaczył pod parking duży obszar gruntu. Zarówno radni Rady 

Powiatu jak i radni Rady Miasta Wałcz bardzo mocno naciskali na dyrektora Janusz 

Napiórkowskiego, by przy Szpitalu wybudowano parking z prawdziwego zdarzenia, a nie jak 

to aktualnie zrobiono przeznaczono pewien obszar gruntu, który pełni rolę parkingu. 

Przyznał, iż szpitale miast wojewódzkich nie maja parkingów. Jedynie były szpital 

wojewódzki w Pile dysponuje pięknym dużym parkingiem. Dodał, iż parking zlokalizowany 

przy 107 Szpitalu Powiatowym pomieści ok. 150 aut. Faktem jest, że powinien on być 

wykonany bardziej estetycznie. Wypadałoby także rozebrać budynek starej kotłowni, który 

zlokalizowany jest przy parkingu. Niestety w przypadku rozbiórki przeszkodą są przepisy 

prawne, których nie można pominąć. 

 

 

Bogdan Białas  

Wyraził zdanie, iż główną przeszkodą w wybudowaniu parkingu z prawdziwego zdarzenia 

jest brak wystarczającej ilości środków finansowych. Przypomniał, iż dyrektor szpitala Janusz 

Napiórkowski zawsze powtarzał, że środki finansowe woli przeznaczyć na doposażenia 

oddziałów szpitala w sprzęt medyczny, niż wybudować piękny parking. Przyznał, iż stan 

parkingu jest niewłaściwy, niemniej z niego korzystają z reguły ludzie zdrowi, wiec jakoś 

muszą sobie z powyższym radzić. Wyraził zdanie iż modernizacja parkingu przy szpitalu 

powiatowym jest kwestią czasu i dostępności środków finansowych. 

 

 

Janusz Beer radny Rady Miejskiej w Mirosławcu 

Poinformował, iż zapoznał się z umieszczonym na stronie internetowej Starostwa 

Powiatowego w Wałczu Powiatowym programem bezpieczeństwa i walki z patologią 

społeczną w powiecie.  Zwrócił uwagę, iż w skład zespołu nie wchodzi żaden reprezentant 

gmin powiatu wałeckiego. Wobec powyższego zapytał czy jest możliwość powołania do 

zespołu przedstawiciela każdej z gmin powiatu wałeckiego, by nie było konieczności 

zapraszania na sesję przedstawicieli Policji 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Wyraził zdanie, iż Radny Rady Miejskiej w Mirosławcu Janusz Beer pomylił pojęcia. 

Wyjaśnił, iż Starosta Wałecki zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie powiatowym 

powołał Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, w skład której wchodzą: Starosta 

Wałecki jako przewodniczący Komisji, dwóch radnych Rady Powiatu, osoby wyróżniające 

się wiedzą o problemach będących przedmiotem Komisji, przedstawiciele Policji, prokurator. 

Natomiast jeżeli radnemu chodziło o Komisję zajmującą się przemocą w rodzinie tj. 

Ekspercki Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie powołany 

został stosunkowo niedawno. Dodał, iż aktualnie w II Liceum Ogólnokształcącym w Wałczu 

odbywa się szkolenie na temat przeciwdziałania przemocy w rodzinie dla członków 

Gminnych Zespołów Interdyscyplinarnych w Powiecie Wałeckim. Szkolenie zostało 

zorganizowane przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie odpowiedzialne za realizację 

Krajowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w powiecie. Następnie zapytał 

czy radnemu Januszowi Beer chodziło o Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie? 
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Janusz Beer 

Odpowiedział, iż chodziło mu o Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, której 

członkiem jest prokurator. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż Komisja Bezpieczeństwa i Porządku działa na podstawie ustawy z dnia                   

5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, w celu realizacji zadań Starosty w zakresie 

zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań określonych 

w ustawach w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku w obecnej kadencji została powołana zarządzeniem Starosty 

Wałeckiego. 

 

 

Zenon Gębarowski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mirosławcu 

Zwrócił się do Starosty Wałeckiego z zapytaniem jak długo potrwa aktualnie trwający remont 

budynku Przychodni Rejonowej dla Dorosłych i Dzieci NZOZ, przy ul. Kościuszkowców 10, 

w Wałczu? Dodał, iż prace remontowe są bardzo uciążliwe dla pacjentów jak i dla personelu 

medycznego. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż inwestycja termodernizacji budynku Przychodni prowadzona jest w ramach 

programu „Zielone Inwestycje” realizowanego przez NFOŚiGW pn. „Usprawnienie 

zarządzania energią poprzez termoderniację obiektów użyteczności publicznej na terenie 

powiatów: białogardzkiego, drawskiego, szczecineckiego i wałeckiego, a jej zakończenie 

planowane jest na dzień 30 listopada br. Firma wykonawcza prace remontowe prowadzi 

głównie w nocy. Roboty budowlane budynku przychodni obejmują: docieplenie budynku, 

przebudowę budynku i instalacji ogrzewczej, budowę mechanicznej wentylacji nawiewnej w 

budynku, wymianę dachu. Oznajmił, iż remont budynku był konieczny, dzięki niemu pacjenci 

przyjmowani będą przez lekarzy  w godnych warunkach.  

 

 

Bogdan Białas  

Wyraził pogląd, że by było trochę lepiej to najpierw musi być trochę gorzej. 

 

 

Zenon Gębarowski 

Wyjaśnił, iż nie wnosił skargi w imieniu pacjentów, a jedynie pragnął zasięgnąć informacji 

jak długo potrwają utrudnienia jakie odczuwają pacjenci w związku z prowadzonym 

remontem budynku Przychodni Rejonowej w Wałczu.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas  poinformował, iż w materiałach na 

XVII sesję radni otrzymali pisemną prośbę instytucji charytatywnej CARITAS parafii p.w. św. 

Mikołaja w Wałczu o wsparcie finansowe lub materialne. Po czym odczytał w/w pismo, które 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Piotr Pawlik – Burmistrz Mirosławca 

Serdecznie podziękował za przeprowadzenie obrad XVII sesji Rady Powiatu w Mirosławcu.  

 

 

Bogdan Białas  

Oznajmił, iż czekał już od dłuższego czasu na przeprowadzenie obrad sesji Rady Powiatu w 

swoim rodzinnym mieście. Dodał, iż bardzo się cieszy, że powyższe udało się zorganizować.  

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XVII sesję  

Rady Powiatu o godzinie 14
50 i 

 zaprosił wszystkich zebranych na poczęstunek. 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor  ds. obsługi                                                      Przewodniczący Rady Powiatu 

         Rady Powiatu  
 

       Anna Siwiec        Bogdan Białas 


